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Den Haag, 8 februari 2013 

De vaste commissie voor Defensie heeft mij 31 januari jl. verzocht te 
reageren op de brief van Centrum Arbeidsverhoudingen (CAOP) over het 
sourcingtraject Paresto. Met deze brief voldoe ik aan dit verzoek. 

Defensie heeft in 2011 na een zorgvuldige afweging en met een positief 
advies van de Centrale Medezeggenschapscommissie besloten de 
catering op kazernes en kantoren uit te besteden. De militaire catering 
voor operationeel optreden is hiervan uitgezonderd. Dit besluit is in 2011 
genomen op basis van een positieve business case en strookt met de 
keuze van Defensie zich te concentreren op haar kerntaken en marktcon-
forme diensten af te nemen van marktpartijen. Het presteren van Paresto 
en haar medewerkers staat niet ter discussie. 

Defensie is gebaat bij een zorgvuldige aanbesteding die resulteert in 
goede én betaalbare dienstverlening. Defensie heeft daarom eind 2012, 
mede naar aanleiding van adviezen vanuit de medezeggenschap, nog 
diverse scenario’s bezien. Ook scenario’s met vijf of tien jaar uitstel van 
uitbesteding in combinatie met personele reductie, wat voordelig zou 
kunnen zijn vanwege natuurlijk verloop, maakten daarvan deel uit. De 
uitkomsten van dit onderzoek gaven geen aanleiding de uitbesteding te 
staken. 

Momenteel wordt de aanbesteding van de cateringdiensten voorbereid 
(zie voor de beschrijving van het sourcingproces de bijlage bij Kamerstuk 
31 125, nr. 10). Mijn streven is om op zo kort mogelijke termijn tot 
aanbesteding over te gaan. Vervolgens ontvangt Defensie de offertes van 
leveranciers. Terwijl nu nog moet worden gewerkt met bepaalde 
aannames, kan op grond van de gegevens over kosten en baten die dan 
beschikbaar komen, een integrale afweging worden gemaakt. Dan blijkt of 
de business case voor Defensie inderdaad voldoende aantrekkelijk is om 
tot uitbesteding over te gaan. Op dit moment is besluitvorming niet aan 
de orde. 

De medezeggenschapscommissie Paresto wijst terecht op de lange 
doorlooptijd van het traject. Ook ik betreur de onzekerheid die dat met 
zich meebrengt voor het personeel. De omvang en complexiteit van het 
project samen met de noodzaak tot zorgvuldigheid zijn hier in belangrijke 
mate debet aan. Ik streef ernaar het project zo spoedig mogelijk te 
voltooien. 

Gelijktijdig met de voorbereidingen voor de aanbesteding van de 
cateringdienstverlening wordt het regeerakkoord nader uitgewerkt. De 
bescherming van flexwerkers aan de onderkant van de arbeidsmarkt is 
daarvan onderdeel. De gevolgen daarvan voor lopende sourcingtrajecten 
zijn nog niet bepaald. 

Tot slot ga ik ervan uit dat de medezeggenschapscommissie Paresto 
vanuit haar grote betrokkenheid ook in de toekomst met het project 
Uitbesteding Catering Defensie betrokken zal blijven. 

De minister van Defensie,
J.A. Hennis-Plasschaert
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